
   

  

   J.nr. CFK-002-00028 

  

   Den 27. juli 2007 

   

  

 
 
 
Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 198 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 198 
”Kan ministeren bekræfte, at der er sket reduktioner i programmerne vedrø-
rende punktkilder, vandløb, søer, marine områder og grundvand for at skaf-
fe midler til at leve op til EU's krav til overvågning, og at disse reduktioner 
betyder, at det vil tage længere tid at dokumentere udviklingen i miljøtilstan-
den?” 
 
Svar 
I forbindelse med revisionen af det samlede miljø- og naturovervågnings-
program er der foretaget en række prioriteringer og målretninger. Konse-
kvensen heraf er, at overvågningsfrekvensen i NOVANA, i en række tilfælde 
er reduceret, mens antallet af overvågningsstationer eller overvågningsom-
råder er søgt bibeholdt. Når frekvenserne reduceres vil det tage længere tid 
at dokumentere udviklingen i miljøtilstanden med samme statistiske sikker-
hed som før. Prioriteringen er, som nævnt i svaret på spørgsmål 194, sket 
ud fra overvejelser om de enkelte parametres væsentlighed sammenholdt 
med den eksisterende viden på området.  
 
I notatet ”Miljø- og naturovervågning 2007” beskrives tilpasningerne samt 
konsekvenserne for de i spørgsmålet nævnte delprogrammer: punktkilder i 
afsnit 3.3, vandløb i afsnit 3.5, søer i afsnit 3.6, marine områder afsnit 3.7 og 
grundvand i afsnit 3.8.  
 
Med DEVANO er der etableret et operationelt overvågningsprogram målret-
tet områder i risiko. Her kan overvågningsfrekvenserne tilpasses områder-
nes specifikke behov. 
 
Det fremgår ligeledes, at overvågningsprogrammet med ovenstående til-
pasninger fortsat lever op til forpligtelserne i vandrammedirektivet og habi-
tatdirektivet.    
 
Der henvises endvidere til svaret på spørgsmål 199.  
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